
Zápis č. 3

ze zasedání Výboru pro výchovu, vzdělávání a
zaměstnanost

Zastupitelstva Olomouckého kraje

ze dne 17. 6. 2009 

Přítomni: Nepřítomni:

Prof. PhDr. František Mezihorák, CSc., 
Dr.h.c.

Mgr. Soňa Vodáková

Mgr. Petr Flajšar Omluveni:

Mgr. Pavel Krákora Mgr. Václav Hušek

Mgr. Petr Procházka Ing. Milena Novotná

RNDr. Evžen Mayer Mgr. Eva Pavličíková

PaedDr. Karel Crhonek Hosté:

Ing. Miroslav Kutý Mgr. Monika Gloserová

Jiří Šafář

Mgr. Jaroslav Fidrmuc

Bc. Vladimír Urbánek, DiS.

Prof. PhDr. Helena Grecmanová, Ph.D.

Ing. Eva Stachová

Ing. Rudolf Raška

Mgr. Miroslav Gajdůšek, MBA

Ing. Michal Šmucr

Program:

1. Zahájení

2. Program, kontrola plnění usnesení

3. Aktuální problematika zaměstnanosti v Olomouckém kraji 
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4. Motivační stipendia  pro vybrané učební obory učňovského školství v Olomouckém
kraji

5. Rejstřík škol a školských zařízení v Olomouckém kraji

6. Informace o průběhu přijímacího řízení ke studiu ve středních školách ve školním
roce 2009/10 

7. Informace  o  aktivitách  na  úseku  prevence  sociálně  patologických  jevů,  šikany  a
etické výchovy

8. Různé

9. Usnesení, závěr

Zápis:

1. Zahájení

2. Program, kontrola plnění usnesení

Výbor  projednal  návrh  programu.  Výbor  návrh  programu  jednomyslně  schválil.
Současně vzal na vědomí informaci o plnění usnesení z minulého zasedání výboru.

3. Aktuální problematika zaměstnanosti v kraji

Na  toto  téma  vystoupila  Mgr.  Monika  Gloserová,  pracovnice  Úřadu  práce
v Olomouci. Vysvětlila pojmy absovent a uchazeč o zaměstnání. Uvedla, že obecně
lze  pozorovat  trvalý  pokles  nezaměstnanosti  absolventů.  Ale  od  září  se  dá
v souvislosti s krizí očekávat nárůst nezaměstnanosti  absolventů. Konstatovala, že
školství  vzhledem k délce  studia  není  schopno  pružně  reagovat  na  potřeby  trhu
práce.  Nejhorší  je  situace  u  mladistvých  bez  kvalifikace.  Nejvyšší  míru
nezaměstnanosti absolventů vykazuje okres Šumperk, nejnižší pak okres Prostějov.
Po diskuzi vzali členové výboru informaci na vědomí. 

4. Motivační  stipendia   pro  vybrané  učební  obory  učňovského  školství
v Olomouckém kraji

Mgr. Gajdůšek, MBA seznámil přítomné s pracovním návrhem zásad pro poskytování
motivačních stipendií  pro žáky učebních oborů v souladu s požadavky trhu práce.
Účelem poskytování  stipendií je podpořit  zájem o technické obory.  Předpokládaný
termín  zahájení  programu je  1.  září  2010.  Stipendia  by byla  poskytována  žákům
technických  oborů  na  školách  všech  zřizovatelů.  Diskuze  byla  vedena  nad
seznamem  podporovaných  oborů.  V  té  souvislosti  výbor  doporučil  zavedení
motivačních  stipendií  a  uložil  členům  výboru  zaslat  do  30.  6.  2009  k materiálu
připomínky.

5.     Rejstřík škol a školských zařízení v Olomouckém kraji

Výbor  projednal  žádosti  několika  škol  různých  zřizovatelů  o  změny  ve  školském
rejstříku. Po diskuzi doporučil všechny předložené žádosti ke kladnému vyřízení.

6. Informace  o  průběhu  přijímacího  řízení  ke  studiu  ve  středních  školách  ve
školním roce 2009/10

Informaci  podal  Mgr.  Gajdůšek,  MBA. Zejména zdůraznil  problémy,  které přinesly
komplikace rodičům, samotným žákům, ředitelům škol a správním orgánům.

Výbor vzal informaci na vědomí.

Strana 2 (celkem 3)



7. Informace o aktivitách na úseku prevence sociálně patologických jevů, šikany
a etické výchovy

V předmětné  záležitosti  obdrželi  členové  výboru  písemný materiál.  Po  provedené
diskuzi  výbor doporučil,  aby do oblasti  prevence a etické výchovy bylo alokováno
více finančních prostředků.

9. Různé

a)  Výbor  projednal  obsah  a  finanční  zabezpečení  projektů  podávaných  v rámci
oblasti  podpory  1.1.  Jedná  se  o  projekty  “Rozvoj  klíčových  kompetencí  studentů
středních  škol  Olomouckého  kraje  v oblasti  informačních  technologií  při  výuce
projektového řízení“  a „Evaluace středních škol  v Olomouckém kraji  s cílem zvýšit
kvalitu  vzdělávání  a  podpořit  zájem  o  učňovské  obory“.  U  obou  projektů  výbor
doporučil jejich podání.

b)  Členové  byli  zástupkyní  KHK  Ing.  Stachovou  seznámeni  s dopisem  Mgr.
Zahnášové ve věci navýšení počtu tříd na školách zřizovaných Olomouckým krajem
od  1.  9.  2009.  Výbor  po  diskuzi  vzal  dopis  na  vědomí  s tím,  že  kritika  v něm
obsažená je zcela neopodstatněná. Předseda výboru v tomto smyslu odpoví Mgr.
Zahnášové.

c) Výbor v rámci tohoto bodu konstatoval, že opětovný podnět učitelů Střední školy
elektrotechnické, Bratrská 1114, Lipník nad Bečvou ve věci fungování odloučeného
pracoviště v Přerově považuje za bezpředmětný, podnět byl projednán na zasedání
dne 22. 4. 2009 a nebude se jím dále zabývat.

d) Výbor schválil plán činnosti a harmonogram zasedání na 2. pololetí 2009.

Další zasedání výboru: 2. 9. 2009 ve 13:00 hodin

V Olomouci dne 25. 6. 2009 

……………………………….
Prof. PhDr. František Mezihorák,

CSc., Dr.h.c. 
předseda výboru
předseda výboru

Přílohy: Prezenční listina 

Školský rejstřík

Plán činnosti a harmonogram zasedání výboru
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